
 

 

 
 
 

 
ACTE PLE EXTRAORDINARI  
DATA 6 DE JULIOL DE 2004 
HORA 2/4 de 8 DEL VESPRE 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lma. Alcaldessa en 

funcions Gemma Perich Vidal 

- Joan Roura Umbert    
- Cèsar Galvan Romero 
- Núria Juncadella Roig  
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella  
- Xavier Romance Vilardell 
- Montse Gatell Pérez    
- M. Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas 
- Jordi Carcolé García 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- Sandra Roig Garay 
- F. Xavier García García 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 

 
  
  1.-  Presa de possessió de nou Regidor 
 
 
  2.-  Elecció de l’Alcalde/ssa 
    
  
 
    
   
 

- Francesc Aragon 
 Interventor 

-                                                              

Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, la Sra. 
Presidenta declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
La Sra. Gemma Perich  Alcaldessa en funcions inicia la sessió agraint l’assistència a aquest Ple i  
passa la paraula al Sr. Secretari que explicarà el procés de l’acta. 
 
 1.- PRESSA DE POSSESSIÓ DE NOU REGIDOR 
 
El Sr. Secretari   diu que el primer punt és la presa de possessió del nou regidor, tenim la 
credencial de regidor expedida per la Junta Electoral Central que ens diu que ha designat regidor 
de l’Ajuntament de Castellar del Vallès al senyor Xavier Romance Vilardell, per estar inclòs dins 
de la candidatura de Convergència i Unió a les passades eleccions del dia 25 de maig de 2003, 
tot això motivat per la substitució del Sr. Lluís M Corominas Díaz. 



 

 

El Sr. Xavier Romance ha presentar la seva declaració d’interessos, per tant té la credencial  del 
registre d’interessos efectuat i per prendre possessió només li resta prestar la promesa o jurament 
de les seves obligacions del càrrec de regidor. Tot seguit és procedeix a cridar al Sr. Xavier 
Romance per tal que efectuï aquest tràmit. A continuació per part de la Sra. Alcaldessa se li dona 
possessió del seu càrrec, passant a incorporar-se a la sessió. 
 
 2.- ELECCIÓ ALCALDE/SSA 
 
Tot seguit el punt segon és l’elecció de l’Alcalde/ssa. El Sr. Secretari pren la paraula per explicar 
el procediment; en primer lloc poden ser candidats al càrrec d’Alcalde/ssa, d’acord amb la Llei 
electoral de règim general, els caps de llista o següents que segueixin a la llista presentada per 
cada grup polític. Ens han fet arribar la renúncia al càrrec d’Alcalde/ssa dels regidors Joan Roura i 
Gemma Perich, per part de CiU,  a favor del següent candidat, per tant el grup de Convergència i 
Unió proposa com a Alcaldessa a la Sra. Montse Gatell Pérez. A continuació passa a preguntar a 
la resta de grups polítics si tenen algun altre candidat.  

- el grup d’ ICV-EPM, no presenta cap candidat. 
- el grup del PP, no presenta cap candidat 
- el grup socialista , presenta candidatura a favor de la Sra.  M. Antònia Pérez Ballonga 
- el grup d’ERC, no presenta cap candidat.     

El Sr. Secretari  posa en coneixement dels assistents que s’han presentat dues candidatures. El 
procediment que cal seguit serà el següent; per ser escollit Alcalde/ssa, cal tenir la majoria 
absoluta, que en el nostre cas són 9 vots, si cap candidat obté la majoria absoluta és proclamat 
electe aquell candidat de la llista més votada. 
 
S’incorpora el regidor Sr. Pepe González 
 
A continuació fa la presentació de la candidatura del Partit Socialista Sra. Antònia Pérez 
Ballonga, dient: “fa més o menys un any, i amb caràcter una mina menys apretat que el d’avui, 
que constituíem el nou Ajuntament i s’escollia Alcalde, un Alcalde pensat per a quatre anys, per a 
tot el mandat. 
Per circumstàncies que ara no valorem, tornem a escollir alcalde o alcaldessa un any després, i 
els socialistes volem mantenir la nostra candidatura. Volem fer-ho per coherència, per compromís 
amb el nostre electorat, però sobretot, perquè estem convençuts que una altra política és 
possible, que hi ha una altra alternativa per a governar Castellar. 
Aquest primer any ha estat clarificador per la majoria de nosaltres, que érem nous en aquesta 
tasca. Hem après a conèixer el funcionament de l’administració, hem conegut millor les persones, 
els polítics i els funcionaris, hem  comprovat que hi ha magnífics professionals. Hem patit les 
disfuncions, la informalitat, el mal funcionament, la relaxació, la falta de rigor amb que treballa 
l’equip de govern, la falta de direcció d’aquest equip, el cap del qual ja feia temps que no 
considerava Castellar la seva prioritat. 
I des d’aquest punt de vista, consideren que la seva marxa ha estat positiva i que serà positiva per 
Castellar. Després d’un any d’experiència, els socialistes estem en millors condicions que fa un 
any de fer-nos càrrec del govern de la vila, convençuts de ser el referent de molts castellarencs 
que ara confien en nosaltres. I és que CiU, l’altra opció possible, és cada vegada menys 
alternativa, tant per raons funcionals com per raons ideològiques. 

- per raons funcionals.- ja hem fet referència al deficient funcionament d’aquest Ajuntament. 
A més a més, hi hem trobat incapacitat per a executar els seus propis compromisos 
(l’ampliació del SAC, Servei d’Atenció al Ciutadà, sembla la Sagrada Família, Pla 
d’Accessibilitat, els protocols d’atenció..). Hem trobat dificultats en la presa de decisions. 



 

 

- Què passa amb el pàrquing de camions?. Podrem anar alguna vegada al cinema a l’Espai 
Tolrà?, voldrà venir a instal·lar-s’hi algun bar o restaurant? Quan s’acabarà el Centre de 
Serveis?.           

També, en massa ocasions hem detectat una falta de voluntat per aprofitar l’actitud receptiva 
col·laboradora i de voluntat de consens de l’oposició.  
I per raons ideològiques,. Les raons d’alternativa com vam comprovar en el debat general, el de 
pressupostos. Uns pressupostos que nosaltres preteníem més eficaços, concentrant la gestió, 
fent-la més coherent, estalviant despeses supèrflues, racionalitzant els usos d’uns mitjans sempre 
limitats. Controlant d’una forma molt més eficaç els serveis que reben els ciutadans, amb l’objectiu 
de disfrutar d’una vila més eficient, més neta, més agradable i aconseguint que Castellar estigui a 
l’alçada del seu entorn natural. Uns pressupostos més participatius, capaços d’afavorir la 
participació dels ciutadans, aprofitant la bona voluntat de molts veïns que estan disposats a 
esmerçar hores i esforços per a millorar Castellar, i per sobre de tot, uns pressupostos amb més 
contingut social. 
Coneixem prou bé la posició de l’equip de govern pel que fa a les escoles bressol, que confiem 
quedi corregida per la política del Govern de la Generalitat, que s’ha compromès a crear 30.000 
places a Catalunya i que des de l’Ajuntament volem afavorir. 
També amb polítiques més valentes, més decidides i millor dotades, tal com proposaven les 
nostres esmenes en política social i en joventut, afavorint programes globals que permetin afrontar 
amb decisió el greu problema de la violència juvenil feixista en què estem immersos. És a dir, 
posant de veritat les persones en l’eix de les nostres preocupacions.     
La intenció de presentar la nostra candidatura també respon a raons polítiques de caràcter més 
global. Hem d’aconseguir que el ritme polític a Castellar estigui d’acord amb el del  conjunt de 
Catalunya, fent una política més progressista amb la Catalunya del tripartit o amb l’Espanya plural 
d’en Zapatero. La dreta nacionalista, ja sigui catalana o espanyola, no és la solució per als 
problemes del segle XI. 
Les últimes eleccions han demostrat que a Castellar hi ha una majoria social d’esquerres i 
catalanista com a la resta de Catalunya, a la que no correspon d’actual composició de l’equip de 
govern de l’Ajuntament. De vosaltres, els que seieu en aquesta taula, en depèn que una nova 
alternativa es faci realitat.” 
 
Tot seguit es fa la presentació de la candidatura de CiU, per part de la Sra. Gemma Perich Vidal 
que comença dient que “el grup municipal de Convergència i Unió presenta la seva candidata a 
l’alcaldia de l’Ajuntament de Castellar amb la mateixa il·lusió i el mateix compromís amb què va 
encarar les eleccions municipals del 2003. Amb aquesta candidatura CiU vol continuar garantint el 
projecte de municipi que va presentar i que va esdevenir, més tard, el Pla d’Acció Municipal 2003-
2007, bastit per CiU i Esquerra Republicana de Catalunya.  
Amb aquest Pla d’Acció consensuat, presentem la nostra candidata com a referent per a continuar 
amb les línies de treball endegades i aconseguir el model de municipi que volem per a tots els 
castellarencs. Amb aquest Pla i en aquesta nova etapa continuem tenint el mateix compromís i 
volem treballar pels objectius que ens vam marcar: 
- aconseguir: un municipi on els serveis a les persones ens apropin a la màxima qualitat de vida 
dels ciutadans, una ciutadania activa, representada i participativa, amb el suport d’un govern local 
eficaç, àgil i proper. Un model territorial per a Castellar equilibrat i sostenible. I que la Plaça Major i 
l’Espai Tolrà, com a grans projectes de la legislatura, siguin unes transformacions urbanístiques 
que activin dos pols d’activitat cultural i comercial vitals per a Castellar. Completar la xarxa 
d’equipaments culturals, esportius, educatius i sanitaris per a la prestació de serveis. L’adopció de 
criteris de desenvolupament sostenible per a totes les accions que ens condueixin a la 
conservació d’un entorn de qualitat. En col·laboració amb els governs autonòmic i estatal, 



 

 

solucionar els dèficits de connexió amb la xarxa bàsica d’autopistes; vetllar per la finalització de 
les rondes Oest i Nord, així com completar la circumval·lació de Sabadell amb l’eix del Ripoll; i 
també, amb aquests governs, incidir en la necessitat de la millora del transport públic.      
Una vila accessible pels vianants i que el govern local treballi en el manteniment dels serveis 
bàsics. Que la població en atur pugui accedir a un treball digne i a formar-se en relació a les 
noves exigències del mercat laboral. Un teixit econòmic, industrial i comercial fort que doni vida al 
municipi. Oferir les eines necessàries perquè la ciutadania es converteixi en la veritable 
protagonista de la vida de Castellar. 
Aquests objectius revertiran positivament en l’evolució de Castellar, mantenint els seus trets 
identitaris. Més enllà dels objectius exposats en el Pla d’Acció, CiU presenta la seva candidata 
amb l’ànim i la voluntat de promoure el consens i el diàleg amb la resta de formacions polítiques 
del consistori, amb les entitats, associacions i amb la ciutadania. 
Per tot això,  ens cal garantir un lideratge polític amb criteri i que sigui un referent del govern local. 
Convergència i Unió creu que la Montse Gatell reuneix les habilitats necessàries per encapçalar 
aquest projecte i la proposa com a candidata a l’Alcaldia, això manifestem el recolzament de tot el 
grup municipal i dels actuals membres de la federació a l’equip de govern.” 
 
A continuació la Sra. Presidenta, disposa que es passi a la votació, que serà cecreta i en l’urna 
habilitada a aquests efectes. 
Produïda la votació i efectuat el recompte de les disset paperetes, que són vots vàlids, dona el 
següent resultat: 

- Sra. Montse Gatell Pérez ......................................  10 vots 
- Sra. M. Antònia Pérez Ballonga ...........................     6 vots  
   En blanc ................................................................     1 vot  

 
A la vista del resultat la Sra. Presidenta proclama Alcaldessa a la Sra. Montse Gatell Pérez, la 
qual fa la corresponent promesa d’acatament que és preceptiva segons la Llei. La Sra. Presidenta 
dona possessió del càrrec d’Alcaldessa a la Sra. Montse Gatell Pérez.  
  
A partir d’aquest moment la nova Alcaldessa passa a presidir el Ple extraordinari  i obrà el torn 
dels parlaments de rigor. 
 
El primer en prendre la paraula és la Sra. Sandra Roig per PP, que ho fa en aquest termes: 
“En nom de tot el meu grup, vull felicitar en primer lloc a la Montse Gatell, primera alcaldessa de 
Castellar del Vallès, i vull afegir que el vot del  Partit Popular ha estat l’abstenció, ja que per ara, 
en cap de les candidatures presentades ens ofereix les garanties necessàries per a obtenir el 
nostre suport polític. Per ara, ens sentim més vinculats al treball des de l’oposició, si bé això no 
vol dir que no col·laborem amb votacions favorables en tots aquells projectes on vegem un bé per 
a tots els ciutadans d’aquest municipi.” 
A continuació ho feu el Sr. Xavier García  pel grup ICV-EUiA, i diu: “Felicitacions pel nou càrrec. 
El Grup municipal d’ICV-EUiA, en consonància al que vàrem dir i demanar just ara fa un any i que 
les urnes han corroborat i posat de manifest, a l’Ajuntament de la nostra vila hi ha d’haver un grup 
fort d’esquerres format per PSC, ERC i nosaltres, a l’entès que no ha de ser un  únic grup 
municipal. Per tal de fer evident aquesta postura, no hem presentat cap candidatura i hem donat 
el nostre recolzament a la candidatura del PSC, la companya Antònia. 
L’explicació de per què no recolzem l’actual alcaldessa de CiU és, en primer lloc i d’acord amb la 
postura de la coalició í ICV-EUiA, en no recolzar cap candidat a alcalde que no sigui proposat per 
partits que representen a la dreta, sabent que als regidors de CiU de Castellar, dir-los que són de 
dretes, els hi dol, però és el que hi ha. Exemples corroboren que el seu partit està dins d’aquesta 



 

 

òrbita. La coalició CiU no va dubtar en donar els seus vots perquè el senyor Aznar dirigís els 4 
anys més negres de la nostra jove democràcia. Una coalició que en les obres de la plaça Major 
reforça el concepte de poble gran, eloqüent sobredimensionat, car i costós en la seva gestió i 
manteniment, que reforça l’especulació i afavoreix els interessos especulatius de la vila. 
En segon lloc, el nostre no a l’actual alcaldessa de CiU, és perquè no veiem que l’actual equip de 
govern pugui estar ben dirigit i coordinat. Veiem una manca d’experiència que de ben segur, amb 
uns anys més, hagués adquirit de la mà de l’anterior alcalde. 
Però un equip de govern no és una persona, una sola persona no ho pot fer tot, encara que hi 
posi interès i moltes ganes, com a ben segur que hi posarà l’actual alcaldessa. Veiem un equip al 
que li ha marxat el líder, dispers i amb poca cohesió, qüestions que poden donar lloc a tensions, 
mals entesos i que perjudicarà en primer lloc als propis treballadors de l’Ajuntament, al servei i, 
finalment, al poble de Castellar. 
La ciutadania vol un canvi de forma de fer, vol aires nous, nous membres en el futur equip de 
govern, que no els decebi, que no avantposin els interessos del partit als interessos del poble, un 
equip de govern plural com la societat del segle XXI. 
Això ha de passar, tal com he dit, per la constitució d’un grup d’esquerres fort, que vetlli pels 
interessos del poble. Quan parlem de grup, no ho fem com a grup municipal format per les tres 
forces, sinó com a tres grups en què cada un, amb la seva independència, enriquiria la política 
municipal, creant llaços i ponts de diàleg per a futurs equips de govern. 
I tal com deia el filòsof cubà Juan Antonio Blanco.. “ l’esquerra sempre s’ha distingit en el passat 
per representar molt més que una definició ideològica o alienació partidista. Era una concepció i 
sentit de vida. Una identitat cultural més que política. D’aquí sempre en derivà la seva força.. la 
reconstrucció de significats, i això és també la missió d’una nova esquerra en aquest tercer 
mil·leni..” 
En aquest moment pren el torn de paraula el Sr. Jordi Permanyer , per ERC, dient:: 
“Així com el passat Ple del dia 22 de juny va ésser especialment emotiu pel comiat d’en Lluís M. 
Corominas de la alcaldia, el d’avui jo diria que a més a més de molt important per la nova 
alcaldessa la Montse Gatell, és històric per Castellar, ja que és la primera vegada que a la nostra 
vila tenim una dona al capdavant de l’Ajuntament. 
El 14 de juny de l’any passat va tenir lloc l’acte de constitució del nou ajuntament per l’actual 
legislatura 2003-2007, tots els regidors i regidores vam prendre possessió del càrrec i 
posteriorment vam votar l’alcalde. Fruit del pacte de govern de CiU i ERC va sortir elegit com 
alcalde el Lluís M. Corominas amb els 8 vots dels regidors i regidores de CiU i els dos regidors 
d’ERC. 
Veníem de l’anterior legislatura 1999-2003 amb un pacte de govern entre CiU-PSC i ERC, en el 
que es va assolir un elevat grau de consens en els grans projectes de la nostra vila. El pacte 
tripartit de l’anterior legislatura, per diverses raons, no es va poder reeditar pels propers anys. 
Des d’ERC vam considerar que la millor manera de treballar en positiu per Castellar era estar al 
govern, i per això vam establir un acord amb CiU que garantís l’estabilitat per tota la legislatura, 
treballant conjuntament i  amb l’exigència mútua de debat i no de conformisme. 
Amb la nova perspectiva que s’obria, ja vam manifestar la il·lusió que teníem pel fet de poder 
traslladar a la pràctica les nostres propostes programàtiques, assumint sense cap mena de por 
noves responsabilitats i una major implicació en el govern municipal, perquè som dels que 
pensem que el moviment és demostra movent-se, passant de la teoria a la pràctica i assumint 
responsabilitats. 
L’acord amb CiU recollia aspectes programàtics i d’organització basats en la confiança mútua,  el 
treball, la dedicació i la transparència. Aquell acord es va concretar  en el Pla d’Acció Municipal, el 
PAM és un pla  amb una clara vocació de servei públic que planifica i prioritza els objectius i les 



 

 

actuacions que volem desenvolupar fins l’any 2007, tenint en compte les aportacions de 
ciutadans, polítics i tècnics. 
Aquest pla d’acció municipal no és un invent de l’equip de govern per quedar bé, no és 
irrealitzable ni tampoc vol ser conformista, al contrari, és realista, amb un calendari d’execució 
establert i dotat amb el corresponent pressupost. És un pla que vol anar molt més enllà del que 
ens correspondria com Ajuntament, perquè considerem que tot el que afecta als ciutadans ens 
incumbeix, encara que no sigui de competència municipal. Per tant, amb  aquest pla el que volem 
és donar resposta a les demandes –cada vegada més exigents- de la ciutadania i afrontar els 
reptes que sorgeixen en aquesta societat en continua evolució i de canvis socials constants. 
Ha passat el primer any de legislatura i ja podem començar a fer balanç i passar comptes. I la 
veritat és que –sense cap ànim de ser autocomplaents- en fem una valoració positiva de 
l’aplicació del pacte i del Pla d’Acció. 
 És evident que dins de l’equip de govern en determinats temes hi ha diferents punts de vista i 
opinions divergents, això és lògic i natural, només faltaria,  estem a partits polítics diferents. O és 
que no hi ha divergències en el pacte tripartir de la Generalitat, o fins i tot dins dels mateixos 
partits ?, això penso que és bo que passi, malament quan tothom està d’acord amb tot.  
Considerem que la millor manera de governar és fer-ho des de el govern, no des de l’oposició. I 
en aquest sentit, les continues propostes per fer un govern municipal d’esquerres PSC-ERC-IC 
son inviables numèricament, sumem 8 regidors i la majoria és de 9. 
 Però és que no hi ha objectivament cap motiu per no renovar el nostre compromís de govern amb 
CiU per tal d’assolir l’ objectiu de transformació de Castellar, treballant pel benestar de les 
persones en harmonia amb el medi ambient, dins un país socialment més just i nacionalment més 
lliure. 
És per això que els dos regidors d’ERC  hem donat el nostre suport a la Montse Gatell com a nova 
alcaldessa. 
Enhorabona Montse, et desitgem molta sort “. 
Per part del grup socialista el Sr. Pepe González intervé tot dient: 
“Abans que res, com tots “noblesa obliga”, felicitar a la nova alcaldessa. Crec que per a qualsevol 
ciutadà és un orgull arribar a ser l’alcalde del seu poble o de la seva ciutat. També felicitar-nos 
perquè arriben signes de normalitat; després de tants anys d’alcaldes, ara, en quinze dies, dues 
alcaldesses; només falta l’Antònia d’aquí a tres anys, per a començar a equilibrar la situació. 
Després, agrair el recolzament del Xavi García i l’actitud neutral que sabem que és de simpatia de 
la Sandra Roig a la nostra candidata. Ja som més a prop. I això, sense tenir en compte els 
comentaris crítics per part d’Esquerra Republicana al procés de substitució a l’alcaldia. A 
nosaltres, el grup socialista, no ens ha constat gens votar a l’Antònia, i li  agraïm l’explicació de les 
seves raons abans de la votació, que encara han contribuït a consolidar la nostra decisió.  
Han passat moltes coses en aquest darrer any. La situació que trobes, Montse, i persona la 
confiança i el tuteig, perquè encara em costa parlar-te de vostè, és força diferent  de la de fa un 
any, i no tan sols pel declivi electoral del partit o la coalició que representes. Ja sé que no té sentit 
fer una translació automàtica dels vots i que cada elecció té la seva lògica pròpia. 
Però és que, a més, i suposo que n’ets conscient, els castellarencs van votar algú altre, que tu 
eres la quarta de la llista, igual que jo en la meva, així que ja sé de què va, i que han hagut de 
renunciar dos companys de la teva candidatura per a que puguis ser alcaldessa. 
Evidentment, això no li treu a aquest acte ni a la teva elecció ni un mínim de legalitat, però has 
d’estar amb mi que sí, una mica de legitimitat, i que aquesta té l’has de guanyar. Imagino que avui 
serà per a tu un dia important, i d’alguna manera festiu. Ja tindrem ocasió de parlar més endavant 
de les actuacions de l’equip de govern o de com afectarà aquest procés a aquell organigrama  tan 
fet a mida; ja tindrem temps. 



 

 

Però hi ha una cosa que no vull deixar passar, que és d’avui, del primer dia.  Se suposa que el teu 
partit ha apostat per tu, que al darrera d’aquesta decisió hi ha una aposta de futur, i que de la teva 
actuació com a alcaldessa s’espera una consolidació de les vostres expectatives. Res a dir, això 
passa a les millora famílies. Però si volem que quedi clar que, si la teva projecció és fruit 
d’actuacions encertades que beneficien el conjunt dels castellarencs, fins i tot algunes vegades 
aplaudirem. Però si tens temptacions de caure, en la política d’aparador, d’excessos publicitaris o 
d’augmentar la repartidora, que sàpigues  que ens tindràs radicalment en contra i denunciant 
aquestes pràctiques. 
I acabo. No direm que posem el comptador a zero, perquè ja heu consumit almenys el 25 per cent 
del crèdit, però sí, com fa un any, que en els grans temes, els que superen l’àmbit d’un mandat, 
els que poden condicionar de forma irreversible el futur de Castellar, sempre estarem disposats a 
arribar a acords, a buscar el consens, a participar. Però a totes, des del començament, i amb totes 
les conseqüències. 
Montse, almenys en el personal, que tinguis sort”. 
En nom de Convergència i Unió intervé la Sra. Gemma Perich : “En primer lloc, volem agrair la 
confiança que ERC té en el projecte que conjuntament vam definir i que amb el suport a la nova 
alcaldessa garanteix l’estabilitat del govern local. A la delegació de CiU a Castellar pel seu 
recolzament en tot moment i per la predisposició a treballar i col·laborar amb els representant a 
l’Ajuntament en les propostes de futur. Al Lluís Maria Corominas, per la il·lusió i l’esperit de treball 
que ens ha transmès per seguir endavant. Als grups municipals, per les seves intervencions, que 
denoten una bona perspectiva en l’àmbit del consens i el diàleg en vistes a millorar el benestar 
dels vilatans. El diàleg i la bona voluntat de les persones que conformen un consistori ens 
condueixen a millorar els projectes de municipi i a totes les persones que, durant aquests dies, 
ens ham manifestat el seu suport i ens han animat a començar aquesta etapa amb il·lusió. 
Demà haurem de continuar treballant amb el mateix ritme i la mateixa dedicació en els projectes 
endegats en aquesta legislatura i en l’anterior. És per això que volem transmetre aquest esperit de 
treball a tots els qui conformen l’Ajuntament; els polítics, el secretari, l’interventor, els treballadors 
municipals i els col·laboradors. Un esperit de treball i una concepció del govern municipal que es 
basa en el compromís, la professionalitat, l’eficiència, el diàleg i la proximitat. 
Desitgem a la nova alcaldessa molta sort, seny i encert en el benentès que sempre comptarà amb 
el nostre recolzament. I permeteu-me que, precisament jo, faci un apunt per a la historia: ens 
sentim satisfets que la primera alcaldessa de Castellar sigui de Convergència i Unió.” 
Finalment la Sra. Montse Gatell  pren la paraula, en primer lloc, deixeu-me agrair la presència en 
aquest Ple dels amics, ciutadans i representants d’entitats que ens han volgut acompanyar en un 
moment tant important per a tots nosaltres, els qui hem estat, en l’últim any, al capdavant de 
l’Ajuntament, tant des de l’equip de govern com des dels grups de l’oposició. És un moment 
important perquè després de dotze anys de lideratge del Lluís Maria Corominas, avui Castellar té 
una nova alcaldessa, i perquè el traspàs de l’un a l’altra s’ha produït amb la màxima normalitat 
política i democràtica. És un moment important pel grup municipal de Convergència i Unió i per la 
seva executiva local, perquè ha afrontat aquest canvi amb valentia i perquè ha renovat la 
confiança en un projecte comú per Castellar més enllà de personalismes i individualitats, agraeixo 
el suport de la federació en aquests dies tan intensos de treball i emocionalment tan especials. 
És un moment important pel Lluís Maria Corominas, el meu alcalde, que en la seva renúncia hi ha 
abocat més generositat i interès pel municipi que benefici personal, com ha fet sempre, malgrat 
altres interpretacions menys amables i menys certes. És òbviament, un moment important per mi 
mateixa que accepto amb satisfacció i il·lusió el repte de ser l’alcaldessa de Castellar, el meu 
poble i que, des d’ara mateix em poso a disposició dels seus vilatans amb el compromís més 
sincer de treball, entusiasme i humilitat. 



 

 

Fa una mica més de cinc anys, el Lluís Corominas em va explicar quin era el projecte, la visió de 
futur que Convergència i Unió  tenia per Castellar. Va ser una conversa distesa al començament 
que, mica en mica, es va anar amarant d’entusiasme. EL Lluís va ser la primera persona a qui 
vaig sentir definit la política municipal com a una passió. Amb mitja hora n’hi va haver prou perquè 
aquest entusiasme i aquesta passió em decidissin a incloure’m a les llistes per a les eleccions 
municipals del 99. I tenia raó, perquè cinc anys després. La meva experiència al capdavant 
d’algunes àrees de l’Ajuntament, el treball colze a colze amb persones de gran vàlua professional 
i personal, el coneixement de l’administració pública, fins i tot les llargues jornades laborals, els 
compromisos, el contacte amb la gent, la discussió política, han aconseguit que, ara també per a 
mi, la política municipal sigui, bàsicament, una passió. 
Han estat cinc anys d’experiències molt positives i que necessàriament marcaran la meva gestió 
com a alcaldessa. En tot aquest temps he tingut l’oportunitat de conèixer molta gent, de parlar 
amb molta gent de temes molt diversos. A tots ells, representants d’entitats, treballadors 
municipals, polítics d’altres formacions polítiques, els vull agrair la bona entesa, la paciència en els 
moments difícils, el suport rebut i els faig el prec que segueixin amb la seva activitat fent que 
Castellar sigui un municipi viu, i que m’ajudin a dur a terme la meva tasca. 
Substituir el Lluís Corominas no serà fàcil, segurament no ho deu ser, en cap cas, substituir una 
persona amb el seu carisma, la seva experiència i les seves habilitats, l’experiència que jo no tinc 
serà necessàriament substituïda per dedicació i treball mantenint el mateix grau de compromís: I 
aquest compromís es concreta, justament en el Pla d’Acció que, juntament amb ERC, i com ja 
s’ha esmentat en aquesta taula diverses vegades, van definir com a proposa d’acció al municipi 
per als anys 2003-2007. 
El relleu al capdavant del grup municipal de CiU i de l’Alcaldia no suposa un projecte nou, seguim 
creient en el Pla d’Acció, ens segueix il·lusionant a tots . El model de municipi que volem no esta 
obsolet i és, a més, un model consensuat amb els nostres socis de govern. Encaro, doncs, amb 
energia els grans projectes d’aquesta legislatura, les grans intervencions urbanístiques a la Plaça 
Major i a l’Espai Tolrà; la posada en funcionament del Centre municipal d’art, la millora de la xarxa 
d’equipaments; la lluita per obtenir les connexions viàries necessàries per al municipi, la 
preservació del nostre entorn natural; la millora de la qualitat de l’Administració pública, l’augment 
de l’oferta de serveis o la redacció del pla de modernització tecnològica, entre molts d’altres. 
Perquè seguim volent un municipi de qualitat, on la gent s’hi senti bé, on el primer siguin les 
persones, volem que Castellar sigui un referent a la comarca, que segueixi sent un municipi 
privilegiat on sigui bo viure i relacionar-se. 
Per tot això intentaré sempre el màxim consens amb l’equip de govern i la resta de formacions 
polítiques i procuraré que els grans temes siguin el màxim de participats possible. 
Als grups de l’oposició els demano, si m’ho permeten, predisposició i esperit d’entesa; als 
membres de l’equip de govern, treball i concepció d’equip, i a tots els ofereixo la meva màxima 
dedicació, el meu recolzament i sempre, sempre, el diàleg, ja hi haurà més ocasions per parlar de 
tot això, i, en tot cas, el dia a dia marcarà els pautes d’aquesta nova etapa. 
Però aquest Ple d’avui té un important component personal, de sentiment. Volia manifestar la 
meva satisfacció per ser la primera alcaldessa que té Castellar, és una satisfacció en l’àmbit 
personal, està clar, però amb preceptiva històrica, hauria de dir que m’estaria millor no haver-ne ni 
tan sols de parlar, aquest seria un veritable signe de normalitat a la nostra societat. 
Desitjo que el camí cap al món de les persones, no dels homes o les dones, sigui menys feréstec 
que fins ara, per la meva condició de dona, accepto les renúncies que hauré de fer en l’acceptació 
d’aquest càrrec, però reivindico, també com a dona, el dret a no tenir-ho tan difícil, en tot cas, avui 
també hem fet un pas endavant. 
A continuació vull fer alguns agraïments  a companys de feina, regidors, familiars i  amics, pel 
recolzament que sempre m’han donat. 



 

 

Acabà dient que sóc una dona afortunada, compto amb molta gent, i ara més que mai, 
m’agradaria comptar amb la compressió i l’ajut de tots ells i de tots els que sou avui aquí. Posarè 
tot de la meva part per no decebre-us. Gràcies”. 
 
 
Un cop acabat el parlament l’Alcaldessa electe, agraeix als presents la seva assistència i aixeca el 
Ple, essent tres quarts de nou del vespre, de la qual s’estén la present Acta que signa com a 
fedatari d’aquests acords el Secretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 


